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ZPRAVODAJ FARNOSTI
PŘI KOSTELE sv. TOMÁŠE V BRNĚ

Motto:

Dobro je to, co je třeba konat.

Svatý Tomáš Akvinský

Úvodnı́ slovo

Slavná otázka, co bylo dřı́ve –
slepice nebo vejce - může mı́t celou
řadu variant: Napřı́klad zda hladký
průběh letošnı́ farnı́ pouti na Vranov
svědčı́ o dokonalosti farnı́ků, kteřı́ si
i bez faráře vždycky poradı́, nebo
spı́še o dokonalosti farářově, který to
vše už dávno tak prozı́ravě zaběhl?

(Jinou dvojici otaznı́ků by ovšem
mohla navodit i spekulace, zda to
nenı́ signál, že farnost faráře vůbec
potřebuje, či zda on sám je tak
k ničemu, že jeho nepřı́tomnost vůbec
nic neohrozı́... ,)

V každém přı́padě ale patřı́
poděkovat těm, kdo přiložili ruce
k dı́lu. Pokud se týká odpovědi
na výše zmı́něné otaznı́ky, nechť
si každý zvolı́ sám, podle gusta
a libosti. Sám za sebe jsem si přidal
k užitku exerciciı́, jež jsem v tom čase
absolvoval, ještě jedno (banálnı́, ale
přesto užitečné) připomenutı́: Že totiž
opravdu nemusı́m být u všeho, neboť
nejsem nepostradatelný.

Přeju i vám mnoho takových ob-
jevů!

Váš farář Petr Vrbacký
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Informace
Aktuálnı́ děnı́ ve farnosti

• Při všech bohoslužbách o slavnosti
Seslánı́ Ducha svatého (v neděli
27. května 2012) se koná sbı́rka na
Charitu. V neděli 24. června 2012
se rovněž při všech bohoslužbách
uskutečnı́ celonárodnı́ sbı́rka na
bohoslovce. Za vaše dary děkujeme.

• V pondělı́ 28. května 2012 při
večernı́ bohoslužbě v 17.30 hodin
udělı́ generálnı́ vikář brněnské diecéze
Mons. Jiřı́ Mikulášek biřmovancům
z našı́ farnosti svátost biřmovánı́.
Tuto svátost společně přijmou jak
mladšı́ farnı́ci, kteřı́ se připravujı́ už
od minulého školnı́ho roku, tak také
staršı́ biřmovanci, vzešlı́ z letošnı́
mimořádné přı́pravy pořádané
v rámci Roku biřmovánı́. Srdečně
zveme na tuto slavnost a zároveň
upozorňujeme, že kvůli většı́mu počtu
biřmovanců a kmotrů (asi 90) bude
v kostele předem rezervován vyššı́
počet mı́st. Děkujeme za pochopenı́.

• V pátek 1. června 2012 se uskutečnı́
dalšı́ ročnı́k Noci kostelů. Vzhledem
k nutnosti připravit kostel na tuto akci
v ten den odpadá večernı́ mše svatá
v 17.30 hodin i obvyklá prvopátečnı́
adorace.

• V neděli 3. června 2012 při mši
svaté v 9.00 hodin přistoupı́ děti

z našı́ farnosti k prvnı́mu svatému
přijı́mánı́. I zde prosı́me o pochopenı́
nutnosti rezervacı́ mı́st pro rodiny
prvokomunikantů.

Výsledky voleb do farnı́
rady

konaných 29. dubna 2012

Volebnı́ komise ve složenı́
Jiřı́ Bůžek, Ivan Synek, Helena
Borkovcová a Josef Zelinka provedla
sečtenı́ všech volebnı́ch lı́stků
dne 2. května 2012. Celkem bylo
odevzdáno 255 hlasovacı́ch lı́stků,
z nich 7 bylo neplatných.

Pořadı́ zvolených kandidátů podle
počtu zı́skaných hlasů:

1. Keprt Jan (111)
2. Papoušek Matěj (108)
3. Zelenka Petr (105)
4. Kolek Ludvı́k (96)
5. Veselý Petr (93)
6. Konzal Petr (81)

Ostatnı́ výsledky: Malý Stanislav
(71), Hanák Petr (69), Svobodová
Veronika (69), Grulová Hana (60),
Borkovcová Helena (58), Zelenková
Markéta (51), Mikešková Vı́tězslava
(48), Kyselková Marie (47), Kozlová
Veronika (44), Sperátová Eva (43),
Kalasová Marie (38), Koukal Pavel
(35).

Nově zvoleným radnı́m srdečně
blahopřejeme! Kompletnı́ složenı́ farnı́
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z Hosany (děti si neomylně vybı́rajı́ ty
plné ”baréčkových“ akordů).

Přicházı́ pan farář, s úsměvem děti
pozdravı́, povzbudı́ a prvnı́ho z nich si
bere s sebou do zpovědnice. Každou
chvı́li z nı́ vyběhne rozradostněný
kluk či holčička a pokleknou před
svatostánkem. Konečně má všech
11 kajı́cnı́ků čisté dušičky a nastává
chvı́le nejkrásnějšı́ – křest. Pan farář
krátce pohovořı́ o tom, že být pokřtěn
(pokristěn), znamená přijmout způsob
života Pána Ježı́še. Pak už pokládá
prvnı́ zásadnı́ otázku Tomášovi:

”ZŘÍKÁŠ SE DUCHA ZLA, VŠEHO,
CO PŮSOBÍ A ČÍM SE PYŠNÍ?“
Po chvilce ticha se ozve klukovský
hlas: ”Prosı́m, mohl byste mi to
zopakovat?“ Sál zašumı́ smı́chem,
ale myslı́m, že nejvı́c se směje moje
maminka, která děti v průběhu druhé
a třetı́ třı́dy na křest připravovala
a dobře vı́, jak tenhle kluk chce mı́t ve
všem jasno. Pan farář otázku zopakuje
a přiblı́žı́ ji dětskému myšlenı́. Pak
už vše probı́há tak, jak má a Natálka
i Tomášek se stávajı́ Božı́mi dětmi.
Následuje malé (no, spı́š velké) agapé
– na 13 čistých dušiček čeká obrovský
dort a na jejich rodiče, sourozence
a kamarády spousta koláčků, buchet,
cukrovı́ a jiných dobrot.

Mám velkou radost, když slyšı́m
veselý smı́ch a povı́dánı́, i když
už bych ráda poumývala talı́řky
a skleničky a zaujala vodorovnou
polohu. Alespoň mám čas pomodlit

se za všechny děti, i za ty z našı́
tomášovské farnosti, kteřı́ budou brzy
přijı́mat některou ze svátostı́, aby to
brali právě tak vážně jako osmiletý
Tomáš.

A netýká se ta otázka vlastně nás
všech? Jak často stojı́me na rozcestı́,
před důležitým rozhodnutı́m,
hledáme Božı́ vůli. Nenı́ vůbec od
věci zeptat se vı́cekrát: ”Pane, prosı́m,
můžeš mi to zopakovat?“

Marie Sojka Veselá
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Marii – Matce všech na závěr děti
zazpı́valy nacvičené pı́sničky a za to
byly obdarovány drobným pamlskem.

Pak se již spěchalo do Vranova
k duchovnı́mu vrcholu našı́ pouti –
poutnı́ mši svaté. Nesla se v pokojném
a slavnostnı́m duchu, vranovských
chrám byl zcela zaplněn poutnı́ky
přišedšı́mi i přijedšı́mi autobusem.
Kázánı́ našeho pana kaplana, o. Jiřı́ho
Bůžka, mne oslovilo poznánı́m, jak
málo Panna Maria v evangeliı́ch mluvı́
a jak pokorně ukazuje na Ježı́še jako na
Toho, koho máme poslouchat.

Po mši následovalo již tradičnı́
agapé, připravené dobrovolnı́ky
v prostorách duchovnı́ho centra
z dobrot přinesených poutnı́ky, a hry
pro menšı́ děti v zahradě duchovnı́ho
centra organizované farnı́ mládežı́.
O vrcholný zážitek dne pro děti
se postaral mladı́k s elektrickou
motorkou, který povozil snad všechny
děti z farnı́ pouti. Nechybělo ani
opékánı́ špekáčků a klobásek. Malý
táboráček byl slavnostně uhašen
v 17.15 hodin s pokřikem ”ať žije přı́štı́
farnı́ pouť!“

Věřı́m, že jsme si všichni z farnı́
pouti odnesli nejen pár dobrot
v břı́šku, ale také krásné zážitky – jak
z krásné jarnı́ přı́rody a nádherného
počası́, tak také posı́lenı́ ve vı́ře a na
duchu. Já jsem si odnesla radost
z toho, že můžu svoji vı́ru prožı́vat ve
společenstvı́, že naše farnı́ rodina je
opravdu naše rodina a že když každý

přispěje většı́ či menšı́ maličkostı́,
zdařı́ se dobré dı́lo, ze kterého pak
majı́ radost všichni. Dı́ky všem
organizátorům a všem, kdo něčı́m
přispěli ke zdaru pouti!

Jitka Kapitánová - Gaossed

TAJNÉ PŘÁNÍ

Nechat se spoutat
tichem
a dobrovolně vstoupit
v zajetı́.
Nechat se naplnit
vůnı́ samoty
a nechat přetékat
bez tı́sně ztrát
žı́t vı́rou i nadějı́
že v hlubinách odpoutánı́
uslyšı́m Božı́ hlas.

Marie Miriam Veselá

Povı́dka

24. března před čtvrtou hodinou
odpolednı́ se plnı́ sál Duchovnı́ho cen-
tra na Lesné. Děti poprvé přistoupı́ ke
svátosti smı́řenı́ a dvě z nich budou
pokřtěny. Malı́ hřı́šnı́ci se rozpačitě
usmı́vajı́, žmoulajı́ papı́rek se svými
proviněnı́mi, trochu se těšı́ a mnohem
vı́c bojı́. Ale to už je tu Elen a Honza
s kytarami a zpı́vajı́ na přánı́ pı́sničky
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rady pro volebnı́ obdobı́ 2012 – 2017
bude oznámeno v přı́štı́m čı́sle
Tomáška.

Přehled výsledků
hospodařenı́ farnosti

v roce 2011

Přı́jmy (v Kč)

Sbı́rky 1 341 171
Přı́jmy za cı́rkevnı́ úkony 7 400
Dary fyzických
i právnických osob

356 150

Úroky z běžných účtů 397
Státnı́ přı́spěvky a dotace 17 000
Ostatnı́ 20 000
Přı́jmy celkem 1 742 118

Výdaje (v Kč)

Mzdy zaměstnanců 115 152
Odvody z mezd 62 536
Bohoslužebné potřeby 102 463
Režijnı́ výdaje 549 363
Opravy 21 389
Odeslané sbı́rky
a přı́spěvky

469 372

Dary a charitativnı́
výdaje

89 665

Daň z nemovitostı́ 2 902
Ostatnı́ 156 575
Výdaje celkem 1 569 419

Rozdı́l přı́jmů a výdajů farnosti
v roce 2012: 172 699 Kč

Z farnı́ charity

Váženı́ přátelé,
toto osmé čı́slo Tomáška dostáváte

do ruky po uplynutı́ sedmi týdnů od
vyjitı́ minulého čı́sla Tomáška. Od té
doby jsme prožili Svatý týden a šest
týdnů slavné velikonočnı́ doby, která
nynı́ vrcholı́ Nanebevstoupenı́m Páně
a slavnostı́ Seslánı́ Ducha Svatého.
Spolu s vámi jsme Bohu vděčni za
lásku, kterou nám zjevil ve svém Synu.
Ať nás provázı́ i v dalšı́m mezidobı́
cı́rkevnı́ho roku.

CO NOVÉHO VE FARNÍ CHARITĚ

Oblastnı́ charita nás pozvala na
setkánı́ zástupců farnı́ch charit, kde
bude zhodnocena Třı́králová sbı́rka
2012 a Postnı́ almužna 2012. V našı́
farnosti bylo předáno na TKS (jak už
jsme vás informovali dřı́ve) 40 315 Kč.
V Postnı́ almužně jste dali 360 Kč.
Postnı́ almužnu jsme doplnili o 640 Kč
a celou částku 1 000 Kč jsme předali
podle doporučenı́ Oblastnı́ charity na
matky s dětmi v tı́sni – Domov
sv. Markéty.

Z peněz, kterými jste přispěli do
našı́ charitnı́ pokladničky, jsme dále
věnovali prostřednictvı́m Oblastnı́
charity dne 9. 5. 2012:

Pro Dennı́ centrum pro
bezdomovce

4 800 Kč

Pro EFFETu 3 000 Kč
Pro Azylový dům pro
bezdomovce

3 000 Kč
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Děkujeme vám všem za poskyt-
nuté dary a modlitby, za spolupráci
a důvěru.

Dobrovolnı́ci farnı́ charity

Magnetka na Žďár

”Nechceme, aby vysoká cena
byla pro někoho překážkou účasti
na setkánı́,“ vysvětluje účel sbı́rky
jedna z jejich koordinátorek, Majka
Světničková z Asociace křesťanských
sdruženı́ mládeže, o. s., která vyhlásila
veřejnou sbı́rku na podporu účasti
mládeže na Celostátnı́m setkánı́
mládeže v srpnu ve Žďáru nad
Sázavou.

Náklady na jednoho účastnı́ka jsou
vı́ce než šestnáct set korun. Dı́ky spon-
zorům a této veřejné sbı́rce ale může
být cena snı́žena na 1100 korun a pro
ty, kteřı́ se přihlásı́ a zaplatı́ včas (do
31. května), dokonce na 950 korun.

Přispět na veřejnou sbı́rku, která
je registrována u Magistrátu hlavnı́ho
města Prahy, můžete koupı́ magnetky
v hodnotě 50 korun a vybı́rat můžete
ze třı́ motivů. Na každé magnetce je
vyobrazen jeden ze žďárských kostelů
– kostel sv. Prokopa, klášternı́ kostel
Nanebevzetı́ Panny Marie a kostel sv.
Jana Nepomuckého na Zelené Hoře.

Magnetku si můžete zakoupit
ve svých farnostech nebo na DCM.
Pokud chcete pomoci s prodejem

Magnetek na Žďár, kontaktujte vašeho
pana faráře či DCM.

Přispět můžete také
přı́mo prostřednictvı́m účtu:
2107334165/2700. Fyzické i právnické
osoby mohou při částce vyššı́ než tisı́c
korun požádat o potvrzenı́ o daru na
adrese: svetnickova@cirkev.cz.

Postupné navyšovánı́ vybrané
částky bude možné sledovat
na oficiálnı́ch stránkách setkánı́
zdar2012.signaly.cz, kde se bude
postupně odkrývat obraz poutnı́ho
kostela na Zelené Hoře, jehož
architektem byl geniálnı́ architekt
Jan Blažej Santini.

Setkánı́ finančně podporuje také
Město Žďár nad Sázavou, Minister-
stvo školstvı́, mládeže a tělovýchovy
a Kraj Vysočina. Dalšı́ sponzoři se
nadále hledajı́.

Kurzy Alfa ve farnosti sv.
Tomáše

Mám za to, že kurzy Alfa
vám nenı́ zapotřebı́ nějak blı́že
představovat, protože seznámenı́
se s nimi, o čem jsou a jak probı́hajı́, již
na těchto stránkách bylo popsáno.
Podrobné informace jsou také
dostupné na internetových stránkách
www.kurzyalfa.cz nebo www.
katolalfa.cz. přı́padně v přı́loze
Katolického týdenı́ku z 8. 5. 2012.
Ve farnosti sv. Tomáše se koná
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Dalšı́ aktivity nás volným tempem
přivedly na dvanáctou hodinu do cı́le,
tedy kostela Panny Marie Vranovské.
Zde nás už očekávali spolufarnı́ci,
přijı́ždějı́cı́ autobusem. Osobně jsem
byl šťasten, že jelo i hodně kočárků,
které mě sice občas předjı́žděly, ale
miminkovské papánı́, čůránı́ a kakánı́,
mně umožňovalo, abych handicap vy-
rovnal.

Mši svatou koncelebroval otec Jiřı́
Bůžek s otcem Kmocháčkem, spolu
s našimi jáhny. Slavnostnı́ nálada
podtržená nádherným slunným dnem
se odrážela ve všech tvářı́ch.

Kéž nám to, Pane, vydržı́, abychom
následné Agape mohli prožı́vat častěji.

Hana a Miroslav Opatřilovi

Farnı́ pouť na Vranov 8. 5.
2012

Na letošnı́ farnı́ pouť se nám
vstávalo velmi dobře. Děti se
probudily brzo ráno, na pouť se
těšily už nejmı́ň týden. Při pohledu na
nebe jsme z batůžků vytáhli deštnı́ky
a pláštěnky a přibalili opalovacı́ krém.
Na sraz v Útěchově v 9 hodin ráno nás
dorazilo požehnaně, včetně několika
malých andělı́čků (Noemi a Nela),
pana kaplana, o. Petra Zelinky,
SDB, známého v našı́ farnosti jako
Kmocháček, a mnoha jiných. Na
cestu nám požehnal náš pan kaplan
o. Jiřı́ Bůžek a v radostné náladě jsme

vyrazili k našemu cı́li – vranovskému
chrámu Panny Marie. Počası́ nám
vskutku přálo – blankyt od obzoru
k obzoru, letnı́ teplota vzduchu
a přı́jemný stı́n lesa nás provázely
po celou cestu.

Po svačinové přestávce nás čekal
malý úkol – byli jsme rozděleni na
skupinky a každá se modlila je-
den desátek z Růžence světla bla-
hoslaveného Jana Pavla II., v součtu
jsme se tedy pomodlili celý růženec.
Malé děti se mezitı́m učily pı́sničky
pod vedenı́m zkušené sbormistryně
Veroniky Svobodové alias Chicken.

Pak na nás čekal jeden
z vrcholných zážitků dne – na dalšı́
části pouti jsme procházeli expozicı́
živých soch, které představovaly
výjevy ze života Panny Marie. Malé
děti měly za úkol zjistit, o jaké výjevy
se jedná, což se jim většinou dařilo.
Kostýmy i herecké výkony všech

”soch“ byly naprosto vynikajı́cı́
a strhujı́cı́. Viděli jsme Zvěstovánı́,
živý Betlém, proměněnı́ vody ve vı́no
na svatbě v Káni, Pietu, Nanebevzetı́
a na závěr Pannu Marii coby matku
všech, pod jejı́mž širokým pláštěm
našlo útočiště mnoho dětı́. Zejména
je třeba vyzdvihnout herecký výkon
ročnı́ Doubravky, jež přesvědčivě
ztvárnila Ježı́ška v Betlémě. Také na
mne velmi silně zapůsobilo jı́mavé
sousošı́ Piety a téměř jinotajný výjev
Nanebevzetı́ – dva andělı́čci nesoucı́
svoji matku vzhůru k nebi. Panně
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Foto Bı́lková, Fiala, Zelenka
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evangelizačnı́ kurz Alfa již podruhé.
Poprvé to bylo na podzim 2011 a tento
jarnı́ běh se nezadržitelně chýlı́ ke
svému poslednı́mu setkánı́.

Chtěla bych tedy touto
cestou poděkovat jménem všech
organizátorů předevšı́m otci Petru
Vrbackému za vlı́dné přijetı́ kurzů
Alfa a umožněnı́ každotýdennı́ch
setkánı́ s našimi hosty v prostorách
vašı́ fary. Je to pro nás zázemı́, bez
kterého se kurzy Alfa těžko mohou
obejı́t a my si toho velmi cenı́me.

Tým organizátorů je složen jak
z řad vašich farnı́ků, tak i z řad jiných
brněnských farnostı́, ale i farnostı́
odlehlejšı́ch. Všechny nás však spojuje
jedna touha a jeden cı́l – předávat
naši zkušenost s Božı́ láskou a nabı́zet
křesťanstvı́ všem, kteřı́ tuto zkušenost
ještě nemajı́ nebo ji z různých důvodů
nemohli zcela přijmout. Mı́t možnost
účastnit se těchto kurzů nás naplňuje
radostı́ a vděčnostı́ Bohu, že navzdory
našim slabostem a omezenı́m s námi
počı́tá a volá nás k této službě jako
svoje spolupracovnı́ky. Odměnou
nám je vidět Ducha svatého v akci.
Jak měnı́ srdce, myšlenky, názory
a životy lidı́. Jak do nich zasévá
semeno spásy a nechává ho pomalu,
někdy i rychle, podle své vůle
růst. Je to pro nás povzbuzenı́m
a posilou i v našich životech, stejně
jako přátelské společenstvı́, které se
mezi námi během trvánı́ podzimnı́ho
a jarnı́ho běhu kurzu vytvořilo. Cı́tı́me
se společně dobře, ačkoliv jsme lidé
různého věku, zálib i stavů. Duch

svatý nám k tomu všemu dává
potřebnou lásku, sı́lu, odvahu, čas
i zapálenı́.

Ráda bych Vás pozvala mezi
nás. Přála bych vám všem, abyste
se mohli k nám přidat a také tak
zblı́zka vidět a zažı́t, jak mocný
je Božı́ duch. Současně bych vás
ráda povzbudila k tomu, abyste se
v sı́le své vı́ry a poslánı́ křesťana
odvážili zahodit přı́padné obavy
a ostych a nabı́dnout program
kurzů Alfa svým nevěřı́cı́m nebo
hledajı́cı́m přı́buzným, kamarádům
nebo známým, kteřı́ se ptajı́ po
smyslu svého života, anebo by se
rádi dozvěděli něco vı́ce o křesťanstvı́.
V neposlednı́ řadě vás všechny prosı́m
o vytrvalou modlitbu za požehnánı́
tohoto dı́la, za to, aby se Bůh dotýkal
srdcı́ lidı́ a přiváděl je do kurzů
jako hosty, aby pomáhal lidem bořit
bariéry a předsudky, které jim bránı́
v přijetı́ Krista, za obrácenı́ všech
nevěřı́ch. Modlete se, prosı́m, také za
organizátory a přednášejı́cı́. Za to, aby
měli dostatek bratrské lásky ve svých
srdcı́ch a za dary Ducha svatého. Bez
něho by to bylo jenom plané lidské
snaženı́.

Dovolte mi ještě jednou upřı́mně
ze srdce poděkovat za to, že jste byli
ochotnı́ přijmout a vzı́t kurzy Alfa za
své a podpořit je poskytnutı́m zázemı́
i modlitbou.

Jménem organizátorů kurzu Alfa
Zdenka Kaňová
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Slovo nemocným

Přátelit se s kdekým je ke škodě, kdo
však miluje, přilne vı́c, než bratr.

Př 18,24

Když člověk prožı́vá těžké životnı́
chvı́le, často si uvědomuje, že kolem
sebe mı́vá málo pochopenı́ pro svoji
situaci, že lidé jsou netečnı́ a plně
soustředěnı́ jen na svoje starosti
a problémy, o druhé lidi ztratili zájem.
Měli bychom co nejvı́ce pochopit, co
druhého člověka trápı́ a měli bychom
se snažit mu poskytnout pomoc.
Vı́me, že často nemáme dost sil ani
schopnostı́, aby naše pomoc byla
účinná a dokonale splňovala to, co je
od nı́ očekáváno, ale dáme-li druhému
poznat svoji dobrou vůli a snahu, už
tı́m mu hodně pomůžeme, protože si
uvědomı́, že nenı́ sám a že se někdo
snažı́ snášet jeho potı́že s nı́m. Toto
vědomı́ může být přı́činou, že znovu
přehodnotı́ svůj život a postoje a začne
usilovat o zlepšenı́ svém situace.

Nemůžeme se vymlouvat na
nedostatek času, protože ho často
užijeme nerozumným způsobem,
ani na únavu, protože pro splněnı́
toho, po čem toužı́me, máme vždy
dost sil a schopnostı́. Když budeme
mı́t skutečně dobrou vůli, budeme
mı́t všechno, co budeme potřebovat
v dostatečném množstvı́. Nám však
musı́ záležet na druhém člověkovi,

který naši pomoc potřebuje právě
v této chvı́li. Když odložı́me splněnı́
toho, co splnit máme, nic nezı́skáme,
budeme mı́t v duši pocit, že jsme
nesplnili to, co jsme splnit měli
a mohli. Je pravděpodobné, že
se nám přı́ležitost k podobnému
přispěnı́ druhému člověkovi dlouho
nenaskytne. Nevyužitá přı́ležitost se
nevrátı́.

Nemáme se dı́vat na to, jak sym-
patický je nám člověk, který naši
pomoc potřebuje, ale máme v něm
vidět Krista, kterému chceme svým
jednánı́m sloužit. Všichni vı́me, že
nenı́ vždycky snadné jednat tak, aby
to bylo správné a prospěšné druhým
lidem, ale když budeme prosit Boha
o pomoc, budeme mı́t vždy dost
poznánı́, abychom věděli, jak máme
jednat a také dost sil, abychom byli
schopni jednat tak, jak je to správné.
Nic z toho co uděláme pro druhé
lidi se neztratı́, ale přinese užitek. Je
možné, že to nebude ihned, ale užitek
se jistě dostavı́.

o. J. Šik

ESM – jak čas běžı́
Emmanuel School of Mission - Řı́m

Chtěla bych vás opět všechny srdečně
pozdravit z Řı́ma!

Posledně jsem vám psala něco
o našı́ přı́pravě na Velikonoce. Proto
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bych vám teď chtěla ve stručnosti
popsat, jak to všechno proběhlo.
Zeleným čtvrtkem začalo naše
Velikonočnı́ Triduum pro mladé. Sešlo
se nás kolem 80. Triduum nám velice
pomohlo se vžı́t do toho, co zrovna
prožı́val Ježı́š, Panna Maria, . . . . na
Zelený čtvrtek mávat palmovými
větvemi a volat: ”Hosana!“, na Velký
pátek být Veronikou (na křı́žové
cestě) a povzbuzovat Ho, zůstat s nı́m
u křı́že ve chvı́lı́ch, kdy to pro něj
bylo opravdu těžké a prožı́t tu chvı́li,
kdy vydechl naposled. A pak jen ve
velké naději čekat s Pannou Mariı́
celou sobotu a nakonec (či vlastně
na začátek) být naplněni radostı́, že
opravdu vstal! Nezapomenutelné
bylo pro mě vidět tu velkou radost,
záři a proměněné úsměvy mladých na
konci našeho setkánı́.

Někteřı́ už možná vı́te, že jsem se
vydala po Velikonocı́ch do Krakova.
Jeli jsme tam čtyři z Řı́ma a devět
z ESM v Altöettingu. Strávili jsme
zde přenádherný týden. Hned po
přı́jezdu jsme se vydali do Lagevnik,
kde se setře Faustýně ukázal Mi-
losrdný Ježı́š. Byl tam klid a mı́r,
mnoho turistů tam nebylo. Zato když
jsme tam přišli na neděli Božı́ho
milosrdenstvı́, poutnı́ky se to tam
jen hemžilo! Dostat se do kostelı́ka
sestry Faustýny bylo náročné, proto
jsem zůstala potichoučku klečet velice
blı́zko stěny kostela, abych nezavazela
proudı́cı́m se davům a zároveň, aby

mě nevytlačili ven. Byl to nesmı́rný
zážitek klečet a modlit se v tento
speciálnı́ den k Jeho milosrdenstvı́
s tolika lidmi, vždyť jsme jedna velká
cı́rkev ,!

Teď se pomalu připravujeme, na
naši již druhou misii v Dublinu.
2. června tam vyrážı́me na dva
týdny. Budeme chodit do základnı́ch
škol, pořádat programy ve farnosti
a hodně evangelizovat na ulici.
Těšı́me se a doufám, že srdce těch,
které potkáme, budou otevřená!

Stále na vás myslı́m v modlitbách

Klára Vořı́šková

Podobenstvı́

Ovečko setmělá
napást ses nesměla

Ovečko ztracená
pro svět jsi bezcenná

Ovečko zbitá
už zase nesvı́tá

Nikdo tě nehojı́
nemı́řı́š k pokoji

Tepe ti ve spánku
Božı́ Beránku
oroduj za nás

Radovan Vořı́šek
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Děti dětem

31. března v sobotu před misijnı́
nedělı́ se po patnácté hodině sešli na
faře v přı́zemı́ maminky se svými
dětmi a v prvnı́m patře několik
šikovných pekařek a jeden pekař.

V přı́zemı́ se pod vedenı́m
nápaditých a zručných výtvarnic
zapojili do dı́la všichni přı́tomnı́
a pomalu se filc, tyl a korálky začaly
měnit na květinové brože, sponky do
vlasů, hřebı́nky a čelenky ozdobené
motýlky s tykadly. Do skořápek se
sazeničkami obilı́ se upevňovaly
na špejli nalepené citáty z Bible,
proutěné věnečky se zdobily filcovými
květinami i mašlemi, ptáčci ze sušené
trávy zase barevnými peřı́čky, zápichy
do květináče malovaným vajı́čkem
a nebo beránkem.

Mezitı́m již na faře začaly vonět
upečené koláčky a děti vyčerpané
ručnı́ pracı́ mohly vyběhnout do
prvnı́ho patra a vyškemrat si něco na
zub, anebo prozkoumávaly přı́zemı́,
kde je nejvı́ce zaujaly dveře označené
lebkou se zkřı́ženými hnáty a nastaly
spekulace, co se za zamčenými dveřmi
asi skrývá.

Dı́ky obětavosti a pı́li všech
zúčastněných se výrobky podařily,
a jak trh prokázal, i lı́bily kupujı́cı́m.
Nutno podotknout, že koláčky
zmizely z prodejnı́ch pultů nejdřı́ve.
Papežské misijnı́ dı́lo dětı́ bude dı́ky

přı́spěvku z misijnı́ho jarmarku našı́
farnosti podpořeno úctyhodnou
částkou, proto velký dı́k patřı́ vám
všem výrobcům i kupujı́cı́m za
nezištnou pomoc.

Mary

Oldies party

Týden po velikonocı́ch 13. 4. se
konala již třetı́ tomáškovská Oldies
Party, kterou připravili Anička
a Radek Vořı́škovi v prostorách Sva-
tovavřineckého dvora v Řečkovicı́ch.
Přivı́tali nás v dobovém oblečenı́.
Radek měl dokonce i dlouhé vlasy.
Sešlo se mnoho nejen tomáškovských
farnı́ků napřı́č generacemi. Prožili
jsme tak krásný večer, kde jsme si
mohli společně povykládat, zasmát
se a hlavně zatancovat. To už nám
po dlouhém postnı́m obdobı́ chybělo.
K tanci byly převážně hity, tedy
pravda, měly už nějaké to desetiletı́ za
sebou, ale krásně jsme si zavzpomı́nali
na naše mládı́ a obdobı́ zamilovanosti.
Muzika 90., 80., i 70. let nás neustále
nutila k tanci. Abychom nepadali
hlady, byla připravena i výborná
večeře, taková ta česká - řı́zečky,
pečené ması́čko, šťavnatá žebı́rka,
uzené koleno a jiné pochutiny. Ani
žı́zeň nás nezdolala, servı́rky se jen
otáčely. Byla to naprostá pohoda,
čas, kdy jsme se mohli oprostit od
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všednı́ch starostı́. Už se těšı́me na
v pořadı́ již čtvrtou tomáškovskou
Oldies Party. Nejlepšı́ je osobnı́
prožitek. A aby to organizátorům
přı́ště vyšlo, prosı́me pomozte jim
s hledánı́m nového vhodného mı́sta.

Marie a Oldřich Krchňákovi

Poutě

V květnových dnech jsem
v krátkém rozmezı́ prožil dvě poutě.
Jednu bez Hanky (manželky) za
svatým Josefem do Senetářova,
druhou oba s farnı́m společenstvı́m
sv. Tomáše.

O té prvnı́ jsem se dozvěděl na
mši svaté u Panny Marie Sedmi-
bolestné v mojı́ ”druhé“ farnosti –
sloupské. O té druhé v časopise
Tomášek, vydávaném v mojı́ ”prvnı́“
farnosti u Panny Marie a sv. Tomáše
v Brně. Schizofrennı́ rozdělenı́ farnostı́
je u mě dáno rodištěm mojı́ maminky
a táty. Dětstvı́ jsem prožı́val u babiček,
dědečků, strýců a tet v nádherné
oblasti Moravského Krasu a na mše
svaté jsem chodil do sloupského
mariánského kostela. A protože jako
jediný ze třı́ sourozenců jsem se naro-
dil v Brně, kde žiji dodnes, stal jsem se
postupně i farnı́kem tomáškovským.

Mužská pouť do Senetářova mě
zaujala ze dvou důvodů. Prvnı́m
byla osoba pěstouna sv. Josefa,
druhým osoba výtvarnı́ka a architekta

Ludvı́ka Kolka. Do té doby jsem znal
pouze historii vzniku kostela (jediný
kostel postavený v Československu
v době totality) a osobu Ludvı́ka
Kolka. Ten mě znovu zaujal nedávno
předevšı́m přednáškami, obsahem,
vedenı́m a strukturou Duchovnı́
obnovy (řı́jen 2011 – duben 2012)
pořádané společenstvı́m Emanuel.
Spolu s Luďkou Koukalovou a dalšı́mi
spolupracovnı́ky vytvořili a vytvářejı́
ovzdušı́ láskou a vı́rou prodchnuté
atmosféry. Do té doby jsem si pyšně
myslel, že všechno vı́m a znám a že
mě nic nemůže překvapit. Když jsme
se vı́ceméně omylem dostali do cyklu
Duchovnı́ obnovy, byl jsem z počátku
ostražitý, očekávaje, zda-li se nejedná
o ”nábor“ do společenstvı́. Velmi
rychle jsem se však podezřenı́ zbavil.
Bylo to skutečně silné. Neumı́m to
lépe vyjádřit. Doporučuji všem.

Ale vraťme se k poutı́m. Tou
druhou byla tradičnı́ tomáškovská
pouť za Pannou Mariı́ Vranovskou.
Z Útěchova vyšlo v devět hodin
kolem 150 – 200 lidı́; mladé rodiny
s dětmi, mladé ženy a muži, a taktéž
zralé i zralejšı́ manželské páry. P. Jiřı́
Bůžek spolu s tradičnı́mi organizátory
Keprnı́kem, Bobem, Veronikou –
Chicken, Markétou Zelenkovou
a určitě i dalšı́mi, připravili
pouť promodlovanou netradičnı́m
způsobem. Modlitba Růžence světla
v ”barevných skupinách“, biblické
výjevy prostřednictvı́m živých
obrazů.
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